
               

Dagsorden til skolebestyrelsesmøde på SPS d. 18. april 2024 

Dato: Torsdag d. 18. april kl. 17.00-19.00   

Sted: Personalerummet SPS 

DAGSORDEN 
Emne, ansvarlig, tidsramme 

FORMÅL – KOMMENTARER  
Hvad, hvorfor, hvordan      
 

REFERAT 
Beslutninger                                         

1.Valg af referent og mødedirigent 
(2 min. – 17.00-17.02) 

 Referent: Tine  
Mødedirigent: Henrik 

2. Opfølgning på referatet fra sidste 
møde – evt. rettelser 
(3 min. – 17.02 – 17.05) 

 Ingen kommentarer 

3 Politik til revision: 
Politik til forebyggelse og håndtering 
af mobning 
(15 min. – 17.05 – 17.20) 

(Se bilag.) 
Ledelsen vil gerne sætte gang i 

en proces, startende hos 

personalet og afsluttende i 

SKB. 

Ideen er at få evalueret og 
revideret politik til 
forebyggelse af- og handleplan 
ift. mobning. 
 

Der er pt. fokus på, om skolerne har diverse politikker vedr. forebyggelse af 
mobning. 
Det har vi på SPS og ledelsen sætter gang i en proces med personalet. Arbejdet 
kommer til at løbe over et par måneder, også i næste skoleår. 
 
Kommentar vedr. hvor teksttung vores gældende politik umiddelbar er. 
Der udtrykkes ønske om at få opdateret den gældende politik vedr. digital 
mobning. 
Overvejelse om, hvorvidt eleverne ved hvem de kan kontakte i forbindelse med 
mobning (whistelblow ordning?). 
Kommentar vedr. ønske om en ”temperaturmåling” vedr. personalets 
ønsker/holdninger til evt. ændringer i ordlyden. 
 

4. Orientering fra…  

(35 min – 17.20-17.55) 

 

a. Skoleleder:  

-Samarbejde med ROS 

b. Personale: 

A: Tirsdag får lærer og elever i 9. klasse oplyst, hvilke fag eleverne skal til eksamen 
i. 
Der har været afholdt udskolingsfest, med stor succes. 
Lars og Eva fra ROS har været til møde vedr. deling af lokaler, indkøb til fx 
madkundskab etc. Lars’ oplevelse er, at der ikke var megen hjælp at hente.  



c. Skolebestyrelses-formand:  

d. Eleverne: 

e. Fra udvalgene, hvis der er nyt 

(byggeri, ansættelse, trafik) 

-Se notat/bilag vedr. trafik 

Det kan være problematisk, når elever fra SPS har lyst til at lege på de 
legeredskaber der er opstillet til ROS. Der tænkes i at opstille blomsterkummer. 
Vi ”bløder” børn til kommende skoleår. Vi er nede på 39 kommende 0. klasses 
elever. Det er et generelt billede også på naboskolerne. 
 
B: Intet nyt fra almen. 1. årgang har booket 3 fredage før sommerferien, hvor de 
kommer over leger i Familiekursernes have. Hafnia er udfordret i forhold til den 3. 
idrætstime, de skal have. Den ”flagrer” lidt og derfor er Familiekursernes have 
også i spil her. 
 
C: Intet nyt. 
 
D: Elevrådet har talt om udgangsforbudet og har formulere nogle argumenter for, 
at få lov til at gå ud. Uddrag fra argumenterne er: 
Man kan komme ud og købe mere eller bedre mad. 
Man får lidt luft og forandring fra en lidt fyldt skolegår. 
Ulemperne kan være: 
At skolen ikke kan passe lige så godt på eleverne. 
At man skal have sin telefon med. 
 
E: Christina og Lars har skrevet et svar vedr. trafikundersøgelsen. Der er en 
oplevelse af, at problematikken meget hurtigt blev sendt videre i systemet. Lars 
forventer desværre ikke, at der kommer meget mere ud af sagen. Lars rykker 
byggeleder fra BUF for at høre, hvem der så tager over på sagen. 
 
Der er en udviklingspulje fra undervisningsministeriet og i år er de øremærket til 
at højne læseglæden på skolerne. Der er flere fra skolebestyrelsen der har udtrykt 
ønske om at deltage i et udvalg, der udarbejder en ansøgning. Marianne fra 
skolebiblioteket deltager også i udvalget. 

 
PAUSE 

(10 min. - 17.55-18.05) 
 

  

5. Nej til budget -opfølgning 
(25 min – 18.05-18.30)  

Status og opfølgning. 
Skriv til forvaltningen, proces. 
 

Lars har modtaget en henvendelse fra fagdirektøren i børne- og 
ungdomsforvaltningen i forbindelse med skolebestyrelsens nej til at godkende 
budgettet. Derudover er der sendt en besked fra en jurist i børne- og 
ungdomsforvaltningen der understreger, at skolebestyrelsen overordnet set ikke 
kan sige nej til budgettet da det er kommunen, der beslutter hvor mange penge 



der skal sættes af til skolernes budget. Skolebestyrelsen kan umiddelbart kun 
være med til at prioritere de forskellige poster på budgettet. 
 
Der argumenteres for at budgettet på SPS ikke er gennemsigtigt, primært pga. 
usikkerheden i forhold til mængden af indskrevne elever i vores Hafnia pladser. 
Forslag om at skolebestyrelsen skriver til politikerne i Københavns Kommune for 
at adressere både besparelser og usikkerheden med opfyldning af Hafnia pladser.  
Det understreges, at denne problematik over flere år har været diskuteret i 
skolebestyrelsen. 
 
Forslag om at godkende kommende års budget, men med note til forbehold om, 
at skolebestyrelsen på SPS går til politikerne med sagen. Der er flere medlemmer 
af bestyrelsen, der umiddelbart ikke er positivt stemt ifht. at godkende budgettet. 
Diskussion i forhold til hvad bestyrelsen kan opnå ved at stemme hhv. ”ja” og 
”nej” til budgettet. 
 
Personalegruppen har sat pris på den markering skolebestyrelsen har lavet i 
forbindelse med at stemme nej til budgettet. 
 
Afstemning af sagen falder ud med 5 stemmer for, 3 stemmer mod, 2 stemmer 
blank. 

6. Opfølgning på 
kontaktforældremøde  
- Herunder elevfravær udenfor ferier 
(15 min – 18.30-18.45)  

Elevfraværet udenfor ferier er 
en udfordring. Det har senest 
været drøftet på 
kontaktforældremødet 16. april. 

- Hvad kan vi gøre?! 
 

På kontaktforældremødet blev der diskuteret, hvordan forældrearrangementer 
og især økonomien omkring disse skal håndteres. Der var generelt en stemning 
om, at det er et svært emne for kontaktforældre at ”styre”, da klassekasser ikke 
kan være ”obligatoriske” og emnet generelt er følsomt. 
 
Der kom et forslag om, at oprette et kartotek med gode oplevelser og erfaringer 
om måder forskellige emner er håndteret på, på diverse årgange. 
 
Derudover blev der talt om elevfravær udenfor ferier.  
De fleste kontaktforældre kunne godt se problematikken, da det blev uddybet.  
 
Derudover blev der talt om, at flere emner nok skal tages op flere gange i løbet af 
skoleforløbet. 
  
Der skal revideres i ordlyden på den seddel forældrene udfylder i forbindelse med 
fravær uden for ferierne. Som det står nu, læser nogle forældre, at lærerne skal 
sende materiale med hjem som eleven kan arbejde med i ferien for ikke at 
”komme bagud”. 



Den formulering Stine og Lars bruger, når forældre henvender sig direkte til dem 
må også gerne være mere tydelig omkring de konsekvenser ekstra ferie har uden 
for skoleferierne. 

7. Valg til SKB  
(10 min – 18.45-18.55)  

Status på henvendelser om 
opstilling og processen videre 
 

Der er flere forældre der udviser interesse for at stille op til skolebestyrelsen. 

8. EVT. 
(5 min – 18.55-19.00) 

  

Parkeringsplads og kommende 
punkter 

 
 
 

Udgangstilladelse 
Blå mandag 

Orientering (O), til drøftelse (D) eller til beslutning (B).  Parkering (P) benyttes når ”nye” temaer skydes til et kommende møde 


